السيرة الذاتية
زهير عباس عزيز القريشي
الجامعة المستنصرية – كلية العلوم السياحية ----------
Mobile: 00964-7903295063   
Email: zuhier.abbas1976@uomustansiriyah.edu.iq
ملخص تعريفي:
الاسم الثلاثي : زهير عباس عزيز القريشي.
تاريخ الميلاد : 1976
الحالة الزوجية : متزوج
الشهادة العلمية : دكتوراه في السياحة وادارة الفنادق.
التخصص الدقيق: الاعلام السياحي والوعي السياحي 
اللقب العلمي : أستاذ مساعد. 
الشهادات الدراسية:
 
· الدكتوراه / دكتوراه في سياحة وادارة الفنادق / كلية الادارة والاقتصاد / الجامعة المستنصرية / جمهورية العراق/ 2013م.
· الماجستير : ماجستير في سياحة وادارة الفنادق / كلية الادارة والاقتصاد / الجامعة المستنصرية / جمهورية العراق/ 2008م.
· البكالوريوس : البكالويوس في سياحة وادارة الفنادق / كلية الادارة والاقتصاد / الجامعة المستنصرية / جمهورية العراق/ 2013م
الجوائز والتكريم الأكاديمي

· 3 كتب شكر وتقدير / من السيد رئيس الجامعة المستنصرية المحترم.
· 2 كتب شكر وتقدير / من السيد عميد كلية العلوم السياحية المحترم.
الخبرة الأكاديمية والتدريس:
· عميد كلية العوم السياحية / الجامعة المستنصرية.
· أمين مجلس الكلية/ كلية العلوم السياحية .
· عضو هيئة تدرس في قسم السياحة / كلية العلوم السياحية.
المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

	الدراسات الأولية
	الدراسات العليا

	- تدريس مادة التشريعات السياحية/ للمرحلة الرابعة 
-  تدريس مادة الادارة / للمرحلة الثالثة.
 
	- مادة الاتصال السياحي ومهاراته / مرحلة الدبلوم العالي في كلية العلوم السياحية .
- مادة الاعلام السياحي / مرحلة الماجستير في كلية العلوم السياحية


الأنتساب المهني او الجمعيات:

· عضو في اللجنة العلمية لقسم السياحة
· عضو في لجنة الارشاد التربوي
· عضو لجنة التقيم الذاتي / كلية العلوم السياحية
· عضو لجنة جودة الكليات / كلية العلوم السياحية
· عضو لجنة التصنيف الوطني لجودة الجامعات
· عضو مجلس الادارة في هيئة السياحة .
· رئيس / عميد مجلس كلية العلوم السياحية.
المنشورات العلمية

· دراسة مقومات الجذب السياحي الديني لمدينتي النجف الاشرف وكربلاء المقدسة (دراسة مقارنة ) .
· مضامين وسيلة الاعلام المرئية المسموعة (التلفاز) في تنمية الوعي السياحي للسياحة الدينية في كربلاء .
· دور وسائل الاعلام المقروءة في تنمية الوعي السياحي في كربلاء .
· دور السياحة البيئية في تنمية مقومات الجذب السياحي الطبيعي في مدينة أربيل 
· دور مسجد الكوفة في تنمية السياحة الدينية في مدينة الكوفة المقدسة .
·    خصائص الخدمات السياحية وتأثيرها على جودة الخدمة في فنادق الدرجة الممتازة في مدينة بغداد .
· دور اللغة في زيادة كفاءة أداء العاملين في القطاع السياحي _دراسة ميدانية عن فندق فلسطين وفندق السدير الدولي . 
·  تأثير الوعي السياحي في تنشيط السياحة الثقافية _ دراسة ميدانية لأبرز مقومات الجذب السياحي الأثري في مدينة بابل .
·   ضغوط العمل وعلاقتها بالاتصال في المنظمة الفندقية _ دراسة ميدانية في  فندق المنصور .
تطوير المهارات:
1- حلقة سمنار تحت عنوان ( الازمة قي الشرق الآوسط ومنها العراق وتاأثيرها على السياحة) ليوم 9/12/2015 – في قسم ادارة الفنادق / كلية العلوم السياحية/ الجامعة المستنصرية.
2- حلقة سمنار تحت عنوان (دور تدريب اللغة الفرنسية كلغة أجنبية تخصص مهني وفق مناهج وتدريس الطرق الحديثة) ليوم 9/12/2015 – في قسم ادارة الفنادق / كلية العلوم السياحية/ الجامعة المستنصرية.
3-الندوة التعريفية المتعلقة بــ(الثقافة الجامعية لطلبة المرحلة الأولى) / قسم السياحة/ كلية العلوم السياحية / الجامعة المستنصرية / 17/12/2015.
4-ندوة قسم السياحة الأولى الموسومة  بــ(لنجعل من السياحة بديلاً عن النفط) / قسم السياحة / كلية العلوم السياحية/ الجامعة المستنصرية المنعقدة في تاريخ 17/1/2015.
5- ندوة تعريقية وتربوية لطلبة كلية العلوم السياحية – للمرحلة الاولى (الطلبة الجدد) في يوم 20/12/2015 – الجامعة المستنصرية.
 6- ندوة تعريفية وتوعوية لطلبة ادارة الفنادق / الجامعة المستنصرية ليوم 29/12/2015.
7- ندوة علمية تحت عنوان (التعرف على الاخطاء التي يقع بها طلبة الدراسات العليا في تحليل الجانب الميداني أحصائياً) على قاعة الدراسات العليا في قسم ادارة الفنادق / كلية العلوم السياحية / الجامعة المستنصرية ليوم 20/1/2016.
1- 8- ورشه العمل  المتعلقة بــ(الإصدارات السياحية الحديثة) / قسم السياحة / كلية العلوم السياحية/ الجامعة المستنصرية/ 17/12/2015.
8- ورشة عمل المتعلقة – (الخريجين) / كلية العلوم السياحية / 18-21/1/2018م.
9- معرض الوظائف (الخريجين) / كلية العلوم السياحية / 25/3/2018
10- معرض ملتقى (الخريجين) / كلية العلوم السياحية / 25/3/2018
· الاشراف على الدراسات العليا 
1- الاشراف على رسالة ماجستير الموسومة ( تأثير الاعلام السياحي في تنمية مقومات الجذب السياحي الديني في مدينة النجف _ دراسة ميدانية ).
2- الاشراف على رسالة ماجستير الموسومة ( الاعلام المرئي وتأثيره في سلوك السائح في الاماكن الترفيهية _ دراسة ميدانية في مدينة بغداد )  .
Curriculum Vitae
Name Of. Person
Mustansiriyah University – College of Tourism Science 
Mobile: Mobile: 00964-7903295063   
Email: zuhier.abbas1976@uomustansiriyah.edu.iq

PERSONAL SUMMARY:
 
· Name: Zuhair Abbas Aziz Al - Quraishi.
· Date of birth: 1976
· Marital status: Married
· Doctorate in Tourism and Hotel Management.
· Specialization: Tourist Information and Tourism Awareness
· Scientific title: Assistant Professor.

[bookmark: _GoBack] EDUCATION:
 
· PhD / PhD in Tourism and Hotel Management / Faculty of Management and Economics / University of Mustansiriya / Republic of Iraq / 2013 m.
· Master: Master in Tourism and Hotel Management / Faculty of Management and Economics / University of Mustansiriya / Republic of Iraq / 2008.
· Bachelor: Baccalaureate in Tourism and Hotel Management / Faculty of Management and Economics / University of Mustansiriya / Republic of Iraq / 2013 m:

 ACADEMIC HONORS AND AWARDS:
• 3 books of thanks / appreciation from the distinguished president of Mustansiriya University.
• 2 books of thanks / appreciation from the dean of the Faculty of Tourism Sciences.

 ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:
• Dean of Al-Om Tourist College / Mustansiriya University.
• Secretary of the College Council / Faculty of Tourism Sciences.
• Member of a faculty studying in the Department of Tourism / Faculty of Tourism Sciences.

COURSES TAUGHT:

	Undergraduate
	Graduate

	- Teaching tourism legislation / stage IV
- Teaching management / third stage.
  

	- The subject of tourism communication and skills / high diploma stage in the Faculty of Tourism Sciences.
- Tourist Information / Master's Degree in Tourism Science College.



PROFESSIONAL AFFILIATIONS:
• Member of the Scientific Committee of the Department of Tourism
• Member of the Educational Guidance Committee
• Member of the self-assessment committee / Faculty of Tourism Sciences
• Member of the College Quality Committee / Faculty of Tourism Sciences
• Member of the National Classification Committee for University Quality
• Member of the Board of Directors of the Tourism Authority.
• Chairman / Dean of the Faculty of Tourism Sciences.

PUPLICATIONS:
• Studying the religious attractions of the cities of Najaf and Karbala (comparative study).
• The contents of the audio visual media (TV) in developing tourism awareness of religious tourism in Karbala.
• The role of the print media in developing tourism awareness in Karbala.
• The role of ecotourism in the development of the attractions of natural tourism in the city of Erbil
• The role of Kufa Mosque in the development of religious tourism in the holy city of Kufa.
• Characteristics of tourism services and their impact on quality of service in the excellent class hotels in Baghdad.
• The role of language in increasing the efficiency of the performance of workers in the tourism sector - Field study on the Palestine Hotel and the International Hotel Sudair.
• The impact of tourism awareness in the promotion of cultural tourism _ field study of the most important attractions of archaeological tourism in the city of Babylon.
• Work pressure and its relation to communication in the hotel organization _ Field study at the Mansour Hotel.
Skills development:
1- Seminar entitled "The crisis in the Middle East, including Iraq and its impact on tourism" on 9/12/2015 in the hotel management department / Faculty of Tourism Sciences / Mustansiriya University.
2- Seminar entitled "The role of training of French as a foreign language, vocational specialization according to curricula and teaching modern methods" on 9/12/2015 in the hotel management department / Faculty of Tourism Sciences / Mustansiriya University.
3 - Symposium on the definition of (university culture for students of the first phase) / Department of Tourism / Faculty of Tourism Sciences / University of Mustansiriya / 17/12/2015.
4 - Symposium of the first tourism section tagged (to make tourism a substitute for oil) / Department of Tourism / Faculty of Tourism Sciences / University of Mustansiriya held on 17/1/2015.
5 - A seminar for students of the Faculty of Tourism Sciences - Phase I (new students) on 20/12/2015 - Mustansiriya University.
 6- A seminar for students of hotel management / Mustansiriya University on 29/12/2015.
7- A scientific seminar under the title: "Identifying the errors that the postgraduate students in the analysis of the field side are statistically significant" on the Graduate Hall in the Hotel Management Department / Faculty of Tourism Sciences / Mustansiriya University on 20/1/2016.
1- Workshop on (Modern Tourism Issues) / Tourism Department / Faculty of Tourism Sciences / Mustansiriya University / 17/12/2015.
8- Workshop related to (Alumni) / Faculty of Tourism Sciences / 18-21 / 1/2018.
9- Job Fair (Graduates) / Faculty of Tourism Sciences / 25/3/2018
10- Graduates Exhibition / Faculty of Tourism Sciences, 25/3/2018
PROFFESSIONAL DEVELOPMENT

Supervision of graduate studies:
1- Supervising Master Thesis (Effect of Tourism Media on Development of Religious Tourism Attractions in Najaf City).
2 - Supervising Master Thesis (visual media and its impact on the behavior of tourists in recreational places _ field study in the city of Baghdad)
